
入 國 證 明 書 申 請 表 Application Form for Entry Certificate 
中文姓名 
Chinese Name 

 國民身分證統一編號 
Taiwan National ID Number 

照片黏貼處  PHOTO 
1.最近 6 個月內拍攝之脫帽、
未戴有色眼鏡、五官清晰、白色
背景之 2 吋正面半身彩色照
片，不得修改或使用合成照片。 
2.如果配戴眼鏡，鏡框不得遮蓋
眼睛任 1 部分。 
3.背面請書寫姓名、出生日期 
1. A 2-inch front-facing color photo taken within 
the last 6 months (without hat, without tinted 
glasses, clear facial features, white background). 
Must not be modified or use composite photos. 
2. If wearing glasses, the frames must not cover 
any part of the eyes. 
3. Write your name and date of birth on the back. 

英文姓名 
English Name 

 

性別 

Gender □男 M   □女 F 
護照號碼 
Taiwan Passport Number 

出生日期 
Date of Birth 

西元______年___月___日 

    (YYYY/ MM /  DD ) 

海外地址 
US Address 

 美國電話
US Phone# 

 

在臺地址 
Taiwan Address 

 台灣電話 
TW Phone# 

 

外國護照 
Possession of 

Foreign Passport 

□無 None  □有(國名) Yes(Country Name)___________ (證號 Passport #)_______________ 

外國護照之英文姓名 English Name on Foreign Passport :  

檢附資料 
Attached 

Documents 

 

1.□ 在臺設有戶籍之身分證明文件或其他足資證明具我國國籍之證明文件 
          Identification document showing household registration in Taiwan or other documents to prove Taiwan nationality. 

2.□ 相片(2 張) Photos (2) 

3.□ 護照遺失報案紀錄 Police report record for lost passport 

4.□ 駐外館處依申請事由認有必要查驗之之證明文件 
     Documents deemed necessary for verification by the overseas mission based on the reason for application. 

申請事由 Reason for Application: 

1.□ 依據護照條例第 23 至 25 條不予核發、依法扣留或註銷護照之已出境之國民。 
                  Citizens abroad whose passports have been denied, seized, or canceled in accordance with Articles 23 to 25 of the Passport Act 
2.□ 不符就學規定之已出境役男。Draftees abroad who do not meet schooling regulations. 

3.□ 遺失未逾效期護照,不及等候駐外館處補發(駐外館處應另依遺失護照通報程序辦理)   
               Lost a valid passport and unable to wait for a replacement from the overseas mission. (The mission shall follow lost passport notification procedures) 
4.□ 護照逾期不及換發而急須返國。Expired passport with an urgent need to return Taiwan before a renewal can be processed 

5.□ 有戶籍國人所持護照無國民身分證統一編號。 
     Nationals with household registration whose passports do not contain a Taiwan National ID number 
6.□ 隨漁船出國之船員,因改搭航空器或其他運輸工具返國且未領有我國護照。 
                 Crew members who left on a fishing vessel but are returning via aircraft or other transport and do not hold a Taiwan passport. 
7.□ 護照仍有效，因特殊事故無法持憑該照返國(原因)。 
                   Passport is still valid, but unable to use it to return Taiwan due to special circumstances 
本人確因上述事由急須申辦「入國證明書」持憑返臺,若有虛假不實,願負法律責任,特此

聲明。I hereby declare that I urgently need to apply for the "Entry Certificate" for the above reason to return to Taiwan.  

                     I am willing to accept legal responsibility if any information provided is false. 
申請人 Applicant:_______________（簽名 Signature ) 日期 Date：________年______月_____日 
                                               (YYYY)                  (MM)               (DD) 

※提醒您：入國證明書係供搭乘直航班機返國,如需中途轉機或過境,應先洽擬搭乘之 

          航空公司確認是否同意登機,以免延誤行程。 
※ Reminder: The Entry Certificate is intended for direct flights back to Taiwan. If you need to transfer or transit, you should first check with the airline to confirm if   

                       boarding is permitted to avoid travel delays. 

駐外館處 Overseas Mission： 承辦人 Handling Officer：            （簽章) 

 


